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PROTOKÓŁ NR XVI/2016 

z XVI sesji Rady Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim V kadencji 

z dnia  29 marca 2016 r. 

Rozpoczęcie: 8.00    Zakończenie: 10.30 

 

 

 

Obrady rozpoczęto od wysłuchania Hymnu Rzeczypospolitej Polskiej. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Pan Jacek Gross, Przewodniczący Rady otworzył obrady XVI sesji Rady Powiatu V kadencji. Na 

podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych (zał. do protokołu).  

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski, wnosi do porządku obrad o: 

- wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 r. 

Pan Jacek Gross, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad wprowadzeniem zmian: 

Głosowanie:15 za,  

 

Następnie odczytał porządek obrad po zmianach i zarządził głosowanie. 

Głosowanie: 15 za,  

Porządek został przyjęty.  

 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Pan Jacek Gross, Przewodniczący Rady przypomniał, iż zgodnie z zapisami Statutu protokół został 

wyłożony do wglądu w biurze rady. Czy są uwagi? Nie wniesiono. 

Protokół został przyjęty.  

3.Interpelacje i zapytania Radnych. 

1.  Pan Andrzej Sobociński, Radny, zgłosił interpelacje w sprawach:  

 

- zwołania sesji. Prośba o zwoływanie sesji wcześniej, by komisje stałe mogły odbyć posiedzenia i 

zapoznać się z dokumentami. W obecnym terminie, gdzie wypadły dni świąteczne nie było czasu na 

przygotowanie się i dogłębną analizę dokumentów sesyjnych. 

 

- otrzymanej odpowiedzi na interpelację w zakresie subwencji oświatowej SOSW w Nowym Dworze 

Gdańskim, gdzie nie do końca zrozumiano jej intencję, jaką było przedstawienie wielkości metryki            
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w poszczególnych placówkach oświatowych, jak również sposób wydatkowania pieniędzy                    

w placówkach oświatowych. Jednak, by nie było omyłki przedstawię interpelację na piśmie. 

 

- skargi mieszkańców na firmę Budimex w sprawie hałasu w nocy. Prośba o reakcję i wymianę 

informacji. Pan Sobociński dodał, iż osobiście dzieli się informacjami, natomiast brak jest odwrotnej 

sytuacji. Radny dodał, iż jest członkiem komisji więc chciałby, by wspólnie podejmować decyzje. 

Prośba również o informację, czy po spotkaniu na drodze w Jazowej i Rakowiskach zorganizowano 

spotkanie z firmą Budimex. Radny stwierdził, że czas ucieka, a nic się nie dzieje. Pan Sobociński 

chciałby wiedzieć, jak skarga została rozpatrzona.  

 

-  ponownego rozważenia podjęcia decyzji o współpracy z telewizją regionalną. Radny zapytał, czy 

temat poruszany był na posiedzeniu Zarządu Powiatu.  

 

2. Pani Iwona Tyburska, Radna, zgłosiła o przedstawienie informacji na piśmie w sprawie podjętej              

w dniu 3 marca br. na Zarządzie Powiatu decyzji dotyczącej stref płatnego parkowania. Prośba o 

odpowiedź jaką decyzję podjęto.  

 

3. Pan Roman Pawłowski, Radny, zapytał dlaczego nie wytypowano drogi Stróża Mikoszewo do 

realizacji w ramach PROW. Radny uważa, iż jest to droga najbardziej strategiczna z dróg 

powiatowych, inne drogi nie są na tyle obciążone. Z przedstawionej informacji  o pracy Zarządu 

Powiatu wynika, że do realizacji w ramach PROW wytypowano drogę Rychnowo – Myszewko. 

Gradacja potrzeb w zakresie remontu dróg powiatowych jest jak najbardziej istotna. Prośba o 

informację, czym Zarząd Powiatu kierował się typując do realizacji  w ramach PROW drogę Rychnowo 

– Myszewko. 

 

4. Pan Janusz Charliński, Radny, poruszył sprawę braku dofinansowania zakupu samochodu dla 

Państwowej Straży Pożarnej w Nowym Dworze Gdańskim, co wynika z przedstawionej informacji                 

o pracy Zarządu Powiatu. Brak jest uzasadnienia powyższej decyzji, jak również w większości 

poruszanych tematów brak jest uzasadnienia podjętych decyzji. Radny jest zdania, iż kwota 5.000,00 

tys. zł na samochód nie jest zbyt wielką sumą, a cokolwiek by się działo, to i tak samochód pozostanie 

w Komendzie Powiatowej Straży Pożarnej. Radny rozumie, że brak jest środków na drogi i inne 

inwestycje. Jednak jeśli Zarząd Powiatu nie wyraża zgody na dofinansowanie zakupu samochodu dla 

Państwowej Straży Pożarnej w Nowym Dworze Gdańskim, to wnosi o rozpatrzenie tej sprawy na 

forum Rady. Pan Charliński wskazał, iż interpretacja rodzaju samochodu nie ma sensu. Radny 

nadmienił, iż niedawno został dofinansowany zakup samochodu dla KPP w Nowym Dworze 

Gdańskim, więc należy traktować wszystkich z szacunkiem i w miarę równo. 

 

- formy informacji o pracy Zarządu Powiatu między sesjami, która jest zbyt krótka i nic nie mówiąca. 
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5. Pan Jacek Gross, Przewodniczący Rady, zapytał jak wygląda sytuacja przygotowania do 

przetargu na remont budynku SOSW w Nowym Dworze Gdańskim. Przewodniczący Rady zwrócił 

uwagę na przestrzeganie  terminu ostatecznego, by go nie zaniechać. 

 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski, odniósł się do zapytania w sprawie skargi mieszkańców 

na firmę Budimex i poinformował, iż wraz z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w Nowym Dworze 

Gdańskim przygotowano pismo skierowane do GDDKiA, by wpłynął na wykonawcę, w celu 

przestrzegania czasu godzin palowania, ewentualnie zmiany technologii. 

 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski, odniósł się do drogi Stróża Mikoszewo, gdzie sprawą 

remontu należy zająć się jak najszybciej, gdyż jest w złym stanie. Pomiar dobowy obciążenia 

wskazanej drogi mierzony w miesiącu październiku wyniósł 4,5 tys. Starosta uzasadnił wytypowaną 

drogę Rychnowo – Myszewko do realizacji  w ramach PROW. Uwarunkowania przyznawania dotacji     

z PROW wypełniają cały szereg różnych punktów, które dają określoną punktację. Wśród 

uwarunkowań przyznania dotacji znajduje się punkt określający dochód na mieszkańca danej gminy. 

W związku z tym, iż gmina Nowy Dwór Gdański posiada najniższy dochód na mieszkańca w naszym 

okręgu, stąd istnieje możliwość otrzymania wyższej punktacji. Największe szanse realizacji mają drogi 

z gminy Nowy Dwór Gdański, dlatego wytypowana została droga Rychnowo – Myszewko. Co nie 

świadczy o tym, że członkowie Zarząd Powiatu dokonując wyboru nie mieli świadomości, że droga 

Stróża Mikoszewo jest  drogą najbardziej strategiczną. Starosta poinformował, iż w ramach PROW 

najbardziej typowane są inwestycje, które pobudzają rejony, mające problemy finansowe i drogowe. 

Liczymy na to i mamy na uwadze, by wyremontować drogę Stróża – Mikoszewo tymbardziej, że na 

wskazaną drogę jest dokumentacja. 

 

Starosta Nowodworski odniósł się do sprawy nawiązania współpracy z telewizją internetową                        

i poinformował, iż powyższy temat był wielokrotnie rozpatrywany na Zarządzie Powiatu, jednak ze 

względu na brak środków w budżecie powiatu w dziale promocja, negatywnie ustosunkowano się do 

wskazanego tematu. Starosta poinformował, iż brak jest również środków na gadżety promocyjne. 

Zarząd Powiatu podjął decyzję o innej formie promocji powiatu w zakresie wydania dwa razy w roku 

biuletynu informacyjnego. 

 

Pani Barbara Ogrodowska, Wicestarosta Nowodworski, odniosła się do sprawy remontu budynku 

w SOSW w Nowym Dworze Gdańskim i poinformowała, iż Dyrektor SOSW posiadała upoważnienie 

do działania w powyższym zakresie, co nie zostało cofnięte. Z przekazanych od Dyrektora informacji, 

złożony został wniosek o pozwolenie na budowę. Natomiast dokumentacja przygotowana jest w taki 

sposób, by można było etapami ogłaszać przetargi i realizować inwestycję. Decyzją Zarządu Powiatu 

będzie wybór etapu, który realizowany będzie jako pierwszy.  

 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski, dodał, iż po wykonaniu ekspertyz i stwierdzenia 

stabilności budynku, Zarząd Powiatu podjął decyzję o wykonaniu dokumentacji na całość oraz by 



 

4 

 

etapować prace i określić, który etap realizowany ma być jako pierwszy. Na koniec grudnia 2015 r. 

uzyskano dokumentację, której koszt przewyższał zaplanowane na ten cel środki tj. około 91 tys. zł, 

natomiast przetarg ogłoszony został na kwotę około 43 tys. zł. Okazało się, że etap, który miał zostać 

wykonany jako pierwszy, zaprojektowany został jako czwarty oraz przedstawione zostały inne 

zadania. Starosta dodał, że ważnym jest, by z pracami remontowymi zdążyć w okresie przerwy 

wakacyjnej.  

 

Pan Jacek Gross, Przewodniczący Rady odniósł się do zwoływania sesji we wcześniejszym 

terminie i poinformował, że zgodnie ze Statutem Powiatu Nowodworskiego, sesja zwyczajna 

zwoływana jest 10 dni przed terminem, na podstawie dokumentów przygotowanych przez Zarząd 

Powiatu. Natomiast w sprawie obecnej sesji, złożyło się tak, że był okres przedświąteczny i mniej 

czasu na dokładne zapoznanie się  z materiałami, jednak dokumenty zostały przygotowane                     

i przekazane zgodnie z terminem. Również przed sesją nie odbyło się posiedzenie Zarządu Powiatu, 

na którym miały zostać rozpatrzone wnioski Komisji Stałych do dokumentów sesyjnych, w związku z 

czym, wnioski komisji należy przegłosować na sesji. Termin 10–dniowy zwołania sesji jest zawsze 

zachowany. Na pytanie czy istnieje szybsze zwoływanie sesji należy do decyzji Zarządu Powiatu. 

Przewodniczący Rady jest jednak zdania, że nie ma takiej możliwości, gdyż spraw jest zbyt dużo. 

 

Przewodniczący Rady odniósł się również do sprawy informacji o pracy Zarządu Powiatu między 

sesjami i poinformował, iż wymogiem statutowym jest, by powyższy punkt znalazł się w porządku 

obrad sesji Rady Powiatu. Przewodniczący Rady jest zdania, iż forma wskazanej informacji jest 

właściwa, gdyż omawianie szczegółowo każdego tematu obrad Zarządu, stworzyłoby obszerne 

sprawozdanie. Natomiast jeśli radni mają wątpliwości, co do konkretnego punktu, należy je zgłosić na 

sesji z prośbą o wyjaśnienie. Przewodniczący uważa, iż obecna forma wskazanej informacji jest 

właściwa.  

 

4.Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

4.1 przyjęcia do realizacji „Programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych w Powiecie 

Nowodworskim na lata 2016 – 2026”. (zał. do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross poprosił o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski, złożył wniosek o przegłosowanie projektów uchwał 

dotyczących Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym Dworze Gdańskim tj. od punktu 4.1 

do punktu 4.6, bez omawiania ich przez Dyrektora jednostki, gdyż zostały szczegółowo wyjaśnione na 

posiedzeniach komisji przed sesją. 

 

Głosowanie: 15 za 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross poinformował, iż Komisja Samorządowo – Społeczna, 

na posiedzeniu omawiającym materiały sesyjne, złożyła wniosek o poprawny zapis w uzasadnieniu 
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projektu uchwały daty przyjętego wcześniej „Programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych                 

w Powiecie Nowodworskim na lata 2016 – 2026”. Winno być 31 października 2009 roku, a jest                  

31 października 2019 roku. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross, zarządził głosowanie nad wnioskiem Komisji 

Samorządowo – Społecznej. 

Głosowanie: 15 za 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross, zarządził głosowanie nad całym projektem uchwały, 

uwzględniającym wniosek Komisji Samorządowo – Społecznej. 

Głosowanie: 15 za 

Uchwała została podjęta.  

 

4.2 przyjęcia „Programu korekcyjno – edukacyjnego dla osób stosujących przemoc w rodzinie 

w Powiecie Nowodworskim na lata 2016-2018” (zał. do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross poinformował, iż Komisja Samorządowo – Społeczna, 

na posiedzeniu omawiającym materiały sesyjne złożyła wniosek o zmianę zapisu we wstępie projektu 

uchwały poprzez wykreślenie słowa „mężczyźni”. Poprawny zapis powinien brzmieć „Uczestnikami 

niniejszego programu są osoby stosujące przemoc w rodzinie”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross, zarządził głosowanie nad wnioskiem Komisji 

Samorządowo – Społecznej. 

Głosowanie: 15 za 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross, zarządził głosowanie nad całym projektem uchwały, 

uwzględniającym wniosek Komisji Samorządowo – Społecznej. 

Głosowanie: 15 za 

Uchwała została podjęta.  

 

4.3  przyjęcia „Powiatowego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony 

ofiar przemocy w rodzinie  w Powiecie Nowodworskim na lata 2016 – 2020”.zał. do protokołu). 

Głosowanie: 15 za,  

Uchwała została podjęta. 

 

4.4  przyjęcia „Programu pomocy dziecku i rodzinie Powiatu Nowodworskiego na lata 2016 – 

2021”.(zał. do protokołu). 

Głosowanie: 15 za,  

Uchwała została podjęta. 
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4.5 przystąpienia Powiatu Nowodworskiego do realizacji programu Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych pn. „Program wyrównywania różnic między regionami 

III”. (zał. do protokołu). 

Głosowanie: 15 za,  

Uchwała została podjęta. 

4.6 określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych  w 2016 roku. (zał. do protokołu). 

Głosowanie: 15 za,  

Uchwała została podjęta. 

 

8.46 – Pani Iwona Tyburska opuściła obrady sesji. 

 

4.7 wydelegowania Radnego Powiatu Nowodworskiego do prac w Komisji Przyznawania 

Nagród Starosty  Nowodworskiego. (zał. do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross poprosił Starostę o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski, omówił projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. Przewodniczący Rady 

Powiatu poinformował, iż Komisje Stałe Rady Powiatu nie zgłosiły do powyższego punktu wniosków. 

 

Głosowanie: 13 za, 1 wstrzymujący się - Pan L. Głowacki, 1 nieobecna – Pani I. Tyburska. 

Uchwała została podjęta. 

 

4.8 zasad i trybu udzielania dotacji celowej z budżetu Powiatu Nowodworskiego na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach nieruchomych i 

ruchomych wpisanych do rejestru zabytków znajdujących się  na terenie Powiatu 

Nowodworskiego, sposobu jej rozliczania i kontroli wykorzystania. (zał. do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross poprosił o przedstawienie projektu uchwały.  

 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski omówił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. Przewodniczący Rady 

Powiatu poinformował, iż Komisje Stałe Rady Powiatu nie zgłosiły do powyższego punktu wniosków. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecna – Pani I. Tyburska 

Uchwała została podjęta. 
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4.9 wyrażenia woli przystąpienia Powiatu Nowodworskiego do wspólnej realizacji projektu pn. 

„Zdolni z Pomorza – powiat nowodworski” planowanego do realizacji w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014 – 2020. (zał. do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross poprosił o przedstawienie projektu uchwały.  

 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski zobligował Panią I. Narewską Dyrektora Poradni 

Psychologiczno – Pedagogicznej w Nowym Dworze Gdańskim do omówienia projektu uchwały. 

 

Pani Izabela Narewska Dyrektor Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Nowym Dworze 

Gdańskim, omówiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. Przewodniczący Rady 

Powiatu poinformował, iż Komisje Stałe Rady Powiatu nie zgłosiły do powyższego punktu wniosków. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecna – Pani I. Tyburska 

Uchwała została podjęta. 

 

8.55 – obrady sesji opuścił Pan R. Pawłowski. 

 

4.10 powierzenia Powiatowi Elbląskiemu zadania organizacji publicznego transportu 

zbiorowego na obszarze powiatu nowodworskiego. (zał. do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross poprosił o przedstawienie projektu uchwały.  

 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski, omówił dokument. 

 

Pan Andrzej Sobociński, Radny, wskazał, iż mało jest informacji, by podjąć powyższą uchwałę, a 

podjęcie jej wiąże się ze skutkiem finansowym. Pan Sobociński dodał, iż brak jest informacji o 

kosztach organizacji publicznego transportu zbiorowego oraz wskazanych linii komunikacyjnych. 

Pani Barbara Ogrodowska, Wicestarosta Nowodworski, poinformowała, iż Zarząd Powiatu 

zdecydował, że zadanie w zakresie realizacji organizacji publicznego transportu zbiorowego na 

obszarze powiatu nowodworskiego realizować będzie wspólnie z powiatem elbląskim. Pani 

Wicestarosta poinformowała, iż w powyższym temacie odbyły się również rozmowy ze Starostą 

Elbląskim, na którym uzyskano informacje, że samo oprogramowanie bez względu na jednostkowe 

czy zbiorowe obsługiwanie rozliczania przewozów, by młodzież mogła otrzymywać bilety ulgowe, 

wynosi w granicach 30 do 50 tys. zł. Natomiast plan transportu zbiorowego, który uwzględniałby 

potrzeby gmin, musi zostać właściwie przygotowany. Gmina Nowy Dwór Gdański której komunikacja 

traktowana jest jako miejska nie otrzyma dofinansowania w zakresie ulg podstawowych. Pozostałe 
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gminy również są zainteresowane współpracą i wyrażają swój akces w postaci pism. Natomiast 

szczegóły dotyczące linii komunikacyjnych nie zostały jeszcze opracowane, gdyż należy je dopiero 

oszacować. Jest to pierwszy krok, by przygotować wspólnie z powiatem elbląskim i braniewskim plan 

transportu zbiorowego, natomiast pozostałe szczegóły będą ustalane później. Pani Wicestarosta 

dodała, iż wskazana uchwała pozwala Zarządowi Powiatu na ustalanie dalszych szczegółów, będąc w 

ścisłym kontakcie z gminami. Natomiast na obecny moment brak jest oszacowanych kosztów, a mowa 

jest o 30% procentowym udziale w kosztach. 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski, poinformował, iż swoim działaniem uwzględniamy 

potrzebę Nowego Dworu Gdańskiego i ratujemy około 1 mln zł.  

Pan Jacek Gross, Przewodniczący Rady, wskazał, by w momencie doprecyzowania szczegółów, 

uzgodnień, Zarząd Powiatu przedstawił Radzie informację odnośnie propozycji, zasad i zapisów 

umowy pomiędzy powiatem elbląskim, a nowodworskim. Jednocześnie zadał pytanie, czy w koszt 

30% będą wliczone koszty gmin? Pytanie czy gminy będą partycypować w kosztach? 

 

Pani Barbara Ogrodowska, Wicestarosta Nowodworski, poinformowała, iż gminy powinny 

partycypować w kosztach.  

Pan Jacek Gross, Przewodniczący Rady, wskazał, iż powiat nie robi tego we własnym zakresie 

tylko ze względu na gminy, by młodzież szkolna posiadała ulgi podstawowe w zakresie transportu. 

Pani Barbara Ogrodowska, Wicestarosta Nowodworski, poinformowała, iż z transportu korzysta 

również młodzież ponadgimnazjalna, dojeżdżająca do powiatowych szkół. Natomiast gdyby temat nie 

został podjęty, to z dniem 1 stycznia 2017 r. na wskazanych liniach nie byłoby możliwości nabycia 

biletów ulgowych. 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski, poinformował, iż Marszałek Województwa Pomorskiego 

przejął trzy linie na terenie powiatu nowodworskiego: Gdańsk – Krynica Morska, Nowy Dwór Gdański i 

Nowy Dwór Gdański – Malbork. Natomiast jednym z głównych warunków przystąpienia jest objęcie 

patronatem gminę Nowy Dwór Gdański, w przeciwnym wypadku wszystkie przejazdy na terenie tego 

obszaru nie byłyby kwalifikowane do dofinansowania.  

Pan Andrzej Sobociński, Radny, świadomy jest, że jest to pewien etap, pytanie czy jest wymóg 

czasowy podjęcia tej uchwały. Brak jest wzmianki refundacji kosztów, a podejmując uchwałę należy 

znać udział powiatu w kosztach. Pan Sobociński rozumie, że jeśli powiat poniesie koszt 30%, to do 

tych 30% dołożą środki finansowe pozostałe gminy z terenu powiatu nowodworskiego. Pytanie jakimi 

kryteriami będą obciążane gminy i jakimi liniami? Radny jest zdania, że w powyższej kwestii za mało 

jest informacji, by podjąć powyższą uchwałę, nie znając skali kosztów i linii, które zostaną wyłączone, 

a które nie.  
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Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski, poinformował, iż podpisane zostanie porozumienie, 

określone zostaną linie, które będą funkcjonować, po czym znany będzie koszt i podpisana umowa. 

Natomiast powiat elbląski będzie liderem. 

Pan Jacek Gross, Przewodniczący Rady, wnosi, by w momencie określenie szczegółowych 

warunków, w związku z organizacją publicznego transportu zbiorowego m.in. kosztów, przedstawić 

radnym jak będą się kształtowały w rozbiciu na trzy powiaty wraz z informacją o liniach 

transportowych, które będą funkcjonowały, a które wypadną.  

Głosowanie: 12 za, 1 wstrzymujący się – Pan A. Sobociński, 2 nieobecnych – Pani I. Tyburska, Pan R. 

Pawłowski. 

Uchwała została podjęta. 

 

4.11 przyjęcia sprawozdania z realizacji „Rocznego programu współpracy Powiatu 

Nowodworskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego w 2015 r. (zał. do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross poprosił o przedstawienie projektu uchwały.  

 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski omówił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross poinformował, iż Komisja Budżetu, Rozwoju 

Gospodarczego i Promocji Powiatu na posiedzeniu, na którym omawiano materiały sesyjne, złożyła 

wniosek o przedstawienie podziału środków w 2016 r. w ramach konkursu ofert we wszystkich 

działach oraz informacji o wnioskach, które nie otrzymały dofinansowania i z jakich przyczyn. 

 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski, poinformował, iż odpowiedź na powyższy wniosek 

zostanie przedstawiona w formie pisemnej. 

 

Głosowanie: 13 za, 2 nieobecnych – Pani I. Tyburska, Pan R. Pawłowski. 

Uchwała została podjęta. 

 

4.12 przyjęcia sprawozdania Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Promocji Powiatu z 

działalności w 2015 r. (zał. do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu, Rozwoju 

Gospodarczego i Promocji Powiatu o przedstawienie projektu uchwały.  

 

Pan Andrzej Sobociński, Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Promocji 

Powiatu omówił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross zapytał o uwagi. Nie zgłoszono.  
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Głosowanie: 13 za, 2 nieobecnych – Pani I. Tyburska, Pan R. Pawłowski. 

Uchwała została podjęta. 

 

4.13  przyjęcia sprawozdania Komisji Oświaty z działalności w 2015 r. (zał. do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross poprosił Przewodniczącego Komisji Oświaty o 

przedstawienie projektu uchwały.  

 

Pan Ireneusz Stolarz, Przewodniczący Komisji Oświaty omówił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross zapytał o uwagi. Nie zgłoszono.  

 

Głosowanie: 13 za, 2 nieobecnych – Pani I. Tyburska, Pan R. Pawłowski. 

Uchwała została podjęta. 

 

4.14  przyjęcia sprawozdania Komisji Samorządowo – Społecznej z działalności w 2015 r. (zał. 

do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross poprosił Przewodniczącego Komisji Samorządowo – 

Społecznej o przedstawienie projektu uchwały.  

 

Pan Andrzej Sobociński, członek Komisji Samorządowo – Społecznej w zastępstwie Pani Iwony 

Tyburskiej, Przewodniczącej Komisji omówił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross zapytał o uwagi. Nie zgłoszono.  

 

Głosowanie: 13 za, 2 nieobecnych – Pani I. Tyburska, Pan R. Pawłowski. 

Uchwała została podjęta. 

 

4.15 zmiany uchwały Nr XIII/89/2015 Rady Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim z dnia 17 

grudnia 2015 r. w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2016 r. (zał. do 

protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o 

przedstawienie projektu uchwały.  

 

Pan Jan Drozd, członek Komisji Rewizyjnej, w zastępstwie Pana R. Pawłowskiego, 

Przewodniczącego Komisji, omówił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross zapytał o uwagi. Nie zgłoszono.  
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Głosowanie: 13 za, 2 nieobecnych – Pani I. Tyburska, Pan R. Pawłowski. 

Uchwała została podjęta. 

 

4.16 zmiany uchwały budżetowej na 2016 r. (zał. do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross poprosił o przedstawienie projektu uchwały.  

 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski zobligował Panią E. Durlik, Kierownika Wydziału 

Finansowo - Księgowego do omówienia projektu uchwały. 

 

Pani Ewa Durlik, Kierownik Wydziału Finansowo - Księgowego, omówiła projekt uchwały. 

 

Pan A. Sobociński, Radny, wniósł o 10 minut przerwy w związku z możliwością przedyskutowania 

tematu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross, zarządził głosowanie nad wnioskiem o przerwę. 

Głosowanie: 9 za, 2 wstrzymujących się – L. Głowacki, Z. Bojkowski, 2 nieobecnych – Pani I. 

Tyburska, Pan R. Pawłowski. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę 10 minutową. 

 

9.40 – 9.50 – przerwa. 

 

9.50 – wrócił Pan R. Pawłowski 

9.50 – Pan Z. Bojkowski opuścił obrady Rady. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross, poinformował, iż Komisja Budżetu, Rozwoju 

Gospodarczego i Promocji Powiatu na posiedzeniu, na którym omawiano materiały sesyjne, złożyła 

wniosek o wycofanie z projektu uchwały budżetowej,  kwoty 100 tys. zł na dokumentację modernizacji 

mostu w Tujsku. 

 

Pan Andrzej Sobociński, Radny, wskazał, iż ze względu na otrzymanie przez powiat dofinansowania 

na realizację „schetynówek” projekt uchwały budżetowej należy przyjąć, jednak sprawa 

zabezpieczenia środków w kwocie 100 tys. zł na potrzeby sporządzenia dokumentacji modernizacji 

mostu w Tujsku, wymaga przedyskutowania, by dobrze kwotę zagospodarować. Radny wniósł 

zgodnie z wnioskiem Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Promocji Powiatu o wycofanie z 

projektu uchwały budżetowej,  kwoty 100 tys. zł na dokumentację modernizacji mostu w Tujsku, 

natomiast pozostałą część uchwały budżetowej przyjąć. W związku z budową drogi „S7” można 

byłoby zastanowić się nad finansowaniem po części remontu dróg powiatowych. Radny poinformował, 
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iż pojawia się możliwość pozyskania części frezu, co można by wykorzystać, np. na połowiczne 

krótkie drogi, co rozwiązałoby problem w wielu miejscowościach. Radny wskazał zasadność wniosku 

komisji, by dobrze kwotę 100 tys. zł zagospodarować.  

 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski, poinformował, iż w budżecie powiatu wszystkie sprawy 

się spinają i brak jest jakiegokolwiek zagrożenia, remont mostu jest niezwykle potrzebny. Starosta 

uważa, iż każdą drogę można załatać, jak nie natychmiast to później, ale da się to wykonać, natomiast 

mostu się nie załata. Środki na remont mostu będą przeznaczone z pętli żuławskiej etap II, gdzie 

poziom dofinansowania wynosi 75%. W kontrakcie podpisanym między rządem, a województwem 

pomorskim zawarta jest informacja o możliwości otrzymania dofinansowania na turystykę po raz 

ostatni. Pozytywna sytuacja dotyczy tego, że powiat na chwilę obecną nie musi posiadać środków,  

otrzyma 95% zaliczki, z czego musi się rozliczyć do 2020r. Starosta poinformował, że jeśli most w 

Tujsku nie będzie funkcjonował to odłączona zostanie praktycznie cała część gminy Stegna. Patrzmy 

jak gospodarze w przyszłość. 

 

Pan Stanisław Juszczyk, Radny, rozumie spoglądanie perspektywiczne na przyszłość oraz 

determinację, która doprowadziła do realizacji I etapu  pętli żuławskiej. Radny stwierdził, że nie 

występuje przeciwko przeznaczeniu kwoty 100 tys. zł, która ujęta została w projekcie uchwały 

budżetowej na dokumentację mostu, tylko uważa, iż można byłoby nie dziś podejmować decyzję tylko 

na kolejnej sesji, by móc ze wskazanymi propozycjami zapoznać się szerzej. Radny nie zgadza się ze 

stwierdzeniem, by patrzeć dalekosiężnie, a zapominać o obecnej chwili. Na każdym posiedzeniu 

Zarządu Powiatu członkowie zmagają się z pismami wpływającymi od sołectw, czy osób prywatnych w 

sprawie remontu dróg oraz borykają się z problemem ograniczenia tonażu samochodów jeżdżących 

drogami powiatowymi. Radny jest zdania, iż priorytetem są drogi, którymi mieszkańcy się poruszają. 

Radny przypomniał o temacie pętli żuławskiej, gdzie mowa była o zupełnie innej wysokości 

dofinansowania, a skończyło się inaczej.  

 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski, stwierdził, że most należy do drogi. Starosta 

poinformował, że za chwilę będzie taka sytuacja, że z miejscowości Chełmek i  Stobca mieszkańcy nie 

wyjadą, dojdzie do katastrofy budowlanej. Most potrzebny jest dla ruchu drogowego, a finansowanie 

pętli żuławskiej dotyczyło 60% lub 70% dofinansowania, gdzie otrzymać 70% dofinansowania 

warunkowało realizacją również całego zadania operacyjnego i promocyjnego m.in. rozliczenie 

projektu, w związku z powyższym gminy otrzymały 60% dofinansowania. 

 

Pan Andrzej Sobociński, Radny, jest zdania, by porozmawiać o tematyce mostowej i wrócić do 

tematu. Radny odniósł się do sprawy pętli żuławskiej, gdzie dofinansowanie winno wynosić 75%, a 

okazało się, że było całkiem inne, na dziś obciążenie gmin pętlą żuławską jest bardzo duże. Korzyści 

przychodzą dopiero później, a ludzie żyjący w powiecie nowodworskim czekają na natychmiastowe 

rozwiązanie sprawy. Należy wrócić do tematu i zobaczyć na co powiat stać. Mowa jest że nie stać 

powiatu na gadżety promocyjne, dofinansowanie samochodu w kwocie 5.000,00 zł dla KPPSP, należy 
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patrzeć na ludzi. Radny prosi by wrócić do tematu i wspólnie zastanowić się nad tym co powiat 

jeszcze może zrealizować. 

 

Pani Barbara Ogrodowska, Wicestarosta Nowodworski, wskazała, by zwrócić uwagę, że stan 

mostu jest katastroficzny i grozi zawalenie. Wicestarosta poinformowała o wskazanej sytuacji, by radni 

mieli świadomość powyższego. Natomiast dokumentacja i cała procedura związana z 

dofinansowaniem jest dłuższym procesem. Pani Wicestarosta poinformowała również, iż w obecnym 

roku powiat nie skorzystał z możliwości dofinansowania z rezerwy ministerialnej tylko ze względu na 

brak jakiejkolwiek dokumentacji m.in. na mosty. Pani Wicestarosta wskazała, że powiat nie jest 

przygotowany w zakresie dokumentacji na poszczególne odcinki dróg do pojawiających się 

programów. Dokumenty są przygotowywane na ostatni moment, po to tylko, by powiat załapał się do 

danego programu. Pani Wicestarosta przypomniała, iż most w Stobcu wpisany jest do rejestru 

zabytków. 

 

Pan Roman Pawłowski, Radny, poinformował, że kwestia remontu mostu w Tujsku pojawiła się dużo 

wcześniej, argumenty, które padają na dzisiejszej sesji są bardzo ważne. Most może zostać w każdej 

chwili zamknięty, pytanie kto wówczas poniesie odpowiedzialność za dowozy dzieci do szkół, mając 

świadomość, że jest to jedyna droga do szkoły w Tujsku. Nie ma innej możliwości dowozu dzieci do 

szkoły. Radny uważa, iż dziurawą drogą da się przejechać, ale dziurawym mostem absolutnie nie, co 

należy zapamiętać. Pan Pawłowski jest zdania, że jedynym argumentem przeciwko decyzji Zarządu 

może być rozdysponowanie kwoty 100 tys. zł na inny cel, który należy wskazać. Wówczas można 

merytorycznie dyskutować nad wydaniem 100 tys. zł na dokumentacje na most w Tujsku czy np. na 

remont drogi w Marzęcinie. 

 

Pan Stanisław Juszczyk, Radny, poinformował, że nie jest przeciwko przeznaczeniu kwoty 100 tys. 

zł na dokumentację na most w Tujsku. Chodzi o to, by na temat wizji rozwoju dróg wodnych 

porozmawiać szerzej. Pytanie czy radni chcą, by zacząć realizować II etap pętli żuławskiej, gdyż z tym 

wiąże się remont mostu w Tujsku, czy przesunąć na inny termin, z uwzględnieniem perspektywy 

czasowej, kiedy samorząd powiatowy będzie na to stać. Radny stwierdził, że absolutnie nie neguję 

remontu mostu, tymbardziej że jest to jedyna trasa jaką można dotrzeć. 

 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski, odpowiedział, że jeśli mowa jest o II etapie pętli 

żuławskiej to tylko i wyłącznie o źródle dofinansowania, gdyż są to jedyne środki, które się obecnie 

pojawiają.  

 

10.06 – wrócił Pan Z. Bojkowski. 

 

Pan Jacek Gross, Przewodniczący Rady, stwierdził, że z dyskusji wynika, że nikt nie jest przeciwny, 

by remont mostu wykonać. Problem polega jedynie na tym, że dochody powiatu są znane                           

i przewidywalne, a różnica na inwestycje również stała. Należy pamiętać o tym, że za dwa trzy lata 
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spłata kredytu  nie będzie wynosiła 200 tys. zł tylko 400 tys. zł, a możliwość przeznaczenia środków 

na inwestycje będą coraz mniejsze. Przewodniczący Rady poinformował również, że nikt nie wskazał, 

że remont mostu czy w Tujsku czy w Żelichowie jest nieważny, jak najbardziej jest ważny, ale należy 

pamiętać o tym, że środki jakie powiat posiada, nie zwiększą się w najbliższej przyszłości. Wiąże się 

to z tym, że nie pozostanie środków na zadania oświatowe, czy np. na zaplanowany remont budynku 

w SOSW. Dlatego radni, którzy podtrzymują wniosek komisji Budżetu, by odsunąć i przeanalizować 

gradacje ważności potrzeb i realizacji inwestycji w powiecie, uważają, że wniosek, jest słuszny, gdyż 

przeznaczenie kwoty 100 tys. zł wyczerpie limit wydatków, które powiat posiada, co wiązać się będzie 

z brakiem środków w budżecie i nie możliwością realizacji innych zadań. 

 

Pan Zbigniew Ptak, Starosta Nowodworski, zwraca uwagę, że jeśli most się zawali, to powiat 

będzie musiał wyremontować go z własnych środków. Nikt nie podpisze się pod tym, że jest to 

bezpieczna droga. Jest szansa otrzymania dofinansowania w wysokości 75% i 95% zaliczki na remont 

mostu. 

 

Pan Roman Pawłowski, Radny, zapytał do kiedy trwać będzie dogłębna dyskusja nad powyższym 

tematem? 

 

Pan Jacek Gross, Przewodniczący Rady, zaproponował, by przeanalizować powyższy temat                    

i przedyskutować go do następnej sesji Rady Powiatu. 

 

Pan Jacek Gross, Przewodniczący Rady, zarządził głosowanie nad wnioskiem Komisji Budżetu, 

Rozwoju Gospodarczego i Promocji Powiatu o wykreślenie z projektu uchwały budżetowej,  kwoty 100 

tys. zł na dokumentację modernizacji mostu w Tujsku, do dogłębnej analizy potrzeby sporządzenia 

dokumentacji modernizacji mostu w Tujsku i powrotem do sprawy po przeprowadzonej dyskusji. 

 

Głosowanie: 8 za, 5 przeciw, 1 wstrzymujący się, 1 osoba nie brała udziału w głosowaniu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jacek Gross zarządził głosowanie nad pozostałą częścią projektu 

uchwały budżetowej z uwzględnieniem wycofania kwoty 100 tys. zł na dokumentację modernizacji 

mostu w Tujsku. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecna – Pani I. Tyburska,  

Uchwała została podjęta. 

 

5. Sprawozdanie z realizacji średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w powiatowych placówkach oświatowych w roku 2015 – Powiat 

Nowodworski. (zał. do protokołu). 

Informacja została przyjęta. 
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6.Informacja dotycząca dotacji przyznanych w latach 2013 – 2015 na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach nieruchomych i ruchomych wpisanych do 

rejestru zabytków znajdujących się na terenie Powiatu Nowodworskiego. (zał. do protokołu). 

Informacja została przyjęta. 

7. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu między sesjami. (zał. do protokołu). 

Pan Roman Pawłowski, Radny, zapytał się czego dotyczyło pismo Wojewody odnośnie operatów 

szacunkowych, obręb Kmiecin. 

Pani Barbara Ogrodowska, Wicestarosta Nowodworski, poinformowała, że pismo zostało 

przesłane, w celu wniesienia ewentualnych uwag. Zarząd Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim  

zatwierdził przedstawione operaty szacunkowe określające wartości nieruchomości na potrzeby 

ustalenia odszkodowania za nieruchomości ozn jako działki nr 142/1, 142/7, 141/4 i 348/4 położone w 

obrębie Kmiecin, nie wnosząc uwag. 

Pan Roman Pawłowski, Radny zapytał o spotkanie z Ministrem Kultury i Dziedzictwa Narodowego 

Panem Jarosławem Sellinem w sprawie powiatowych zabytków, pytanie czy po powyższym spotkaniu 

są pozytywne opinie? 

Pani Barbara Ogrodowska, Wicestarosta Nowodworski, poinformowała, że doszło do spotkania z 

Ministrem Kultury i Dziedzictwa Narodowego Panem Jarosławem Sellinem, a rozmowa dotyczyła 

problemów w powiecie nowodworskim, w celu nakreślenia i pokazania elementów m.in. (budynek 

starostwa - ściana w wodzie, most obrotowy), które ujęte zostały we wniosku do ministerstwa. Pani 

Wicestarosta poinformowała, iż chciała pokazać  charakterystykę powiatu, by została ona dostrzeżona 

na szczeblu ministerialnym lub w przyszłości pojawiły się jakieś decyzje.  

8.  Wnioski i oświadczenia Radnych 

Pan Janusz Charliński, Radny, przekazał od mieszkańców  sygnał dotyczący kolejki. Radny ma 

wątpliwość, kto dopuszcza kolejkę do funkcjonowania w XXI wieku na krzywych torowiskach, 

przejazdach na oznakowaniach, które wiszą na brzozowych kijkach. Radny oświadcza, że jeśli przed 

sezonem będzie tak dalej wyglądała sprawa kolejki, to poczyni starania, by ją zablokować.                                

Pan Charliński dodał, iż w obecnym roku bardzo blisko przyjrzy się kolejce, ze względu na 

bezpieczeństwo i wizerunek powiatu. Radny uważa, iż należy konkretnie rozliczyć PTMKŻ za 

funkcjonowanie kolejki.  

 

9. Sprawy różne. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował o pismach, które wpłynęły do Rady: 

- postanowienie o podjęciu zawieszonego śledztwa w sprawie realizacji zadania „Przebudowa dróg 

powiatowych w Solnicy – Orlińcu, Łaszce-Sztutowie, jako kompleksowe zwiększenie atrakcyjności 

gospodarczej i turystycznej powiatu nowodworskiego”, 
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- postanowienie o umorzeniu śledztwa w sprawie przekroczenia uprawnień i niedopełnienia 

obowiązków przez Zarząd Powiatu Nowodworskiego w związku z przygotowaniem, realizacją i 

rozliczeniem zamówienia publicznego pod nazwą: „Przebudowa dróg powiatowych w Solnicy – 

Orlińcu, Łaszce-Sztutowie, jako kompleksowe zwiększenie atrakcyjności gospodarczej i turystycznej 

powiatu nowodworskiego” i działanie na szkodę interesu publicznego Powiatu Nowodworskiego, 

skierowane do Rady Powiatu w Nowym Dworze  Gdańskim.  

Przewodniczący Rady Powiatu, przypomniał Radnym o złożeniu oświadczeń majątkowych                   

w terminie do 30 kwietnia br. 

10. Zakończenie obrad Sesji. 

Pan Jacek Gross Przewodniczący Rady Powiatu zamknął obrady Rady Powiatu w Nowym Dworze 

Gdańskim. 

  Protokołowała: R. Kamińska                                                       

                                                   

                                                           Przewodniczący Rady 
 

                                                          ( - )            
 

                                                          Jacek Gross 

 


